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مدتی اســت که به واســطه ۲ کارخانــه، آلودگی مهمان 
مردم شهرســتان اسلام آبادغرب شــده و مردم ناراضی از 
این مهمــان ناخوانده در انتظار پیگیری مســئولین برای 
حل مشکل هســتند.به گزارش مهر، آلودگی از مهمترین 
و حادتریــن مســائل ناشــی از تمدن انســانی در جهان 
امروز به شــمار می رود چرا کــه از اعماق چند هزار متری 
زمین گرفته تا معادن، آب های تحت الارضی، بیوســفر و 
تروپوسفر، چرخه و سیستم حیات را مورد تهدید قرار داده 
اســت.آلودگی محیط عبارت اســت از وجود یک یا چند 
ماده آلوده کننده در محیط زیســت به مقدار و مدتی که 
کیفیت یــا چرخه طبیعی را به طوری کــه مضر به حال 
انســان یا حیوان، گیاه و یا آثار و ابنیه باشــد تغییر دهد 
یا به بیان ســاده تر هر گاه ماده یا موادی بیگانه با غلظتی 
خاص وارد عناصر محیطی شــوند و تعادل طبیعی آنها را 
بر هم بزننــد صحبت از آلودگی می شــود و برای کنترل 
و یا حذف آلودگی باید منشــأ تشــکیل دهنده آلودگی را 
شناســایی کرده و راهکارهای لازم برای رفع آن را بیابیم.
امروز اصلی ترین دلیل آلودگی محیط زیست به خصوص 
آلودگی هوا را دود حاصل از کارخانجاتی می دانند که با سو 
ءتدبیر مدیران در کنار شاهراه های اصلی و نزدیکی شهرها 
ساخته شده اند و باعث تخریب محیط زیست هم می شوند.
وجود کارخانه ها برای رشــد صنعت و اشتغال هر شهری 
لازم اســت و نمی توان از ســاخت آن ها و به تبع آلودگی 
ناشی از فعالیت های صنعتی کارخانه ها جلوگیری کرد اما 
می توان با انجام یک ســری اقدامات و مدیریت ها از انتشار 
آلودگی تا حد امکان جلوگیری کرد به طوری که حق هیچ 

شهروندی ضایع نشود.
کارخانه هایی در نزدیکی شــهر و مناطق مســکونی اسلام 
آبادغرب ساخته شده که موجب آلوده کردن هوا و محیط 
زیست و سلب آسایش از مردم و نارضایتی آن ها شده است 
و انتظار مردم اســلام آبادغرب رســیدگی به این موضوع 
است.امام جمعه اسلام آبادغرب در خطبه های نماز جمعه 
اســلام آبادغرب از ســوی مردم زبان به اعتراض گشوده و 
به مســئولان یادآوری کرد که موظفند پیگیر این مسئله 
باشند.ســید روح الله زمانی موســوی امام جمعه اســلام 
آبادغــرب در خطبه های نماز جمعه روز بیســتم خرداد با 
اشاره به مشــکلات اســلام آبادغرب، اظهار کرد: اگر یک 
ســرمایه گذار، گردشــگر و یا زائر عتبات عالیات بخواهد 
وارد اسلام آبادغرب شود بوی گند کارخانجات، آلایندگی، 
چهره نازیبای شــهر، زباله، نخاله و امثال این ها را می بیند.
زمانی موســوی در خطبه های نمــاز جمعه روز ۲۲ مرداد 

با اشــاره چندباره به این موضوع، تاکید کرد: در ارتباط با 
اسلام آبادغرب من این مژده را به مردم می دهم که اسلام 
آبادغرب در حال تبدیل شــدن به یک شهر صنعتی است 
اما اشــتباه نشود منظورم پیشــرفت کارخانجات و توسعه 
آن ها نیســت بلکه منظورم آلودگی این کارخانجات است 
که ســینه مردم را تنگ کرده و مســئولان باید پیگیر این 

موضوع باشند.
ابراهیم محمدی از شهروندان اسلام آبادغرب در گفتگو با 
خبرنگار مهر اظهار کرد: آلودگی بســیار زیادی که روزانه 
از طریــق کارخانه هــا وارد هوا و محیط می شــود موجب 
نارضایتی مردم اســت.وی افزود: جــدای از آلودگی بوی 
نامطبوع ایجاد شــده توســط یکی از کارخانه ها زندگی و 
رفت و آمد در آن منطقه را برای ما ســخت کرده اســت و 
ما و فرزندانمان در معرض این بو و آلودگی ها هســتیم.این 
شهروند اســلام آبادی تصریح کرد: اگر شخصی بخواهد از 
شــهر دیگری به شهر ما سفر کند در بدو ورود با این بوی 
متعفن رو به رو می شــود و هنگام خروج هم دوباره همین 
طور اســت و ما دوست نداریم از اسلام آبادغرب با آلودگی 
و این بوی بد یاد شــود.وی گفت: تنهــا چیزی که مقدار 
کمــی از ناراحتی ما مردم بابت این معضلات را کم می کند 
این اســت که تعدادی از همشهریانمان در این کارخانه ها 
مشغول کار هستند اما این موضوع چیزی از سو ءمدیریت 

و بی تدبیری ها کم نمی کند.

ابراهیمی تاکید کرد: با ورود پســاب آلوده یک کارخانه به 
آب هــای زیرزمینــی و بعد از آن ورود به خاک و ســپس 
آلوده شــدن محصولات کشــاورزی و به دلیل اینکه مردم 
در معــرض آلودگی هــوای کارخانه دیگری هم هســتند 
چنــد صباحی دیگــر همین افراد شــاغل در این واحدها 
باید هزینه های گزافی را بابت درمان بیماری ناشــی از این 
آلودگی هــا بپردازند پس تعطیلی ایــن کارخانه ها تا رفع 

مشکلات به نفع آن افراد هم هست.
شاهرخ سبزی در گفتگو با خبرنگار مهر اظهار کرد: آلودگی 
کارخانه فعــال در منطقه از حدود ۲ ماه پیش آغاز شــد 
و قبــل از این آلودگی این کارخانــه در حد مجاز بود.وی 
افزود: کارخانه مجهــز به غبارگیر بود که این غبارگیر کار 
خــود را در حد قابل قبول انجام می داد اما از حدود ۲ ماه 
پیش غبار گیر دچار مشکل شد و دمای بالای غبارها باعث 
تخریب فیلترها شــد.رئیس اداره حفاظت محیط زیســت 
اسلام آبادغرب تصریح کرد: از ۲ ماه پیش که این آلودگی 
شروع شــد اداره حفاظت محیط زیست اسلام آبادغرب به 
قضیه ورود کرده و اخطاریه ۴۵ روزه صادر شد پس از پایان 

مهلت اخطاریه مجدداً پیگیری صورت گرفت.
ســبزی ادامه داد: به دلایلی مهلت یک هفته ای دیگر هم 
به کارخانه داده شد تا در تاریخ ۲۳ مرداد ستاد تسهیلات 
و رفع موانع تولید اســتانداری به ریاست معاون هماهنگی 
امور اقتصادی اســتاندار در اســلام آبادغرب تشکیل شد 

و در این جلســه مصوب شــد که تا ۳۱ مرداد برای نصب 
غبارگیــر به این کارخانه فرصت داده شــود و بعد از پایان 
مهلــت در صورت عدم نصب غبارگیر کارخانه باید به طور 
داوطلبانــه کار را تا هنگام نصب غبارگیر متوقف کند و در 
غیر این صورت روند قانونی اجرا خواهد شد.وی بیان کرد: 
علاوه بر مصوبه ستاد تسهیلات و رفع موانع تولید از سوی 
دادســتانی و فرمانداری هم تا پایــان مردادماه به کارخانه 
مهلت داده شــده تا نســبت به نصب غبارگیر اقدام کند.
رئیس اداره حفاظت محیط زیست اسلام آبادغرب با اشاره 
به آلودگی ناشــی از کارخانه ای در ورودی این شهر، گفت: 
این کارخانه حدود هفت سال تعطیل شده بود که از سال 
قبــل فعالیت خود را از ســر گرفت و پیش از شــروع کار 
چندین بار هشــدارهای لازم مبنی بر احداث تصفیه خانه 
به آن ها داده شــد اما متأســفانه توجه نشد و کار را شروع 
کردند.ســبزی خاطر نشان کرد: پساب بسیار آلوده کننده 
این کارخانه وارد طبیعت می شــود و یک مهلت ۲ ماهه تا 
۲۵ فروردین سال ۱۴۰۱ به این کارخانه برای رفع مشکل 
داده شــد و پس از آن هم ســتاد تســهیلات و رفع موانع 
اســتانداری یک مهلت سه ماهه به آن ها داد که این مهلت 
در پایان تیر ماه به اتمام رسید اما تصفیه خانه احداث نشد.
وی عنوان کرد: در این مدت هشدارهای زیادی داده شده و 
اقدامات لازم صورت گرفته ولی این واحد تولیدی همچنان 
مشغول کار است اما در جلسه ستاد تسهیلات و رفع موانع 
تولید اســتانداری که در ۲۳ مرداد در این کارخانه تشکیل 
شد مصوب شــد تا این کارخانه تولید خود را به یک سوم 
کاهش داده و به تبع آن پساب آن هم به یک سوم کاهش 
یابد.وی ادامه داد: در کنار این اقدام مقرر شــد از ظرفیت 
تصفیه خانه شهرک صنعتی هم استفاده شود و این بار هم 
تا مهر ماه به این کارخانه فرصت داده شده تا برای احداث 
تصفیه خانه اقدامات لازم را انجام دهد و در غیر این صورت 

برابر قانون با آن ها برخورد خواهد شد.
رئیس اداره حفاظت محیط زیســت اسلام آبادغرب تاکید 
کرد: اداره حفاظت محیط زیســت اسلام آبادغرب از هیچ 
اقدامی برای احقــاق حقوق مردم مضایقه ندارد و هر واحد 
تولیدی که بــه هر نحوی باعث ایجــاد آلودگی و تضییع 
حقوق مردم شود مورد برخورد جدی اداره حفاظت محیط 
زیســت این شهرســتان قرار گرفته و طبق قانون با آن ها 
برخورد خواهد شد.خبرگزاری مهر استان کرمانشاه با توجه 
به نارضایتی مردم از آلودگی ایجاد شده توسط کارخانه ها 
در شهرستان اسلام آبادغرب تا حل موضوع و رعایت نکات 

محیط زیستی پیگیر موضوع از محیط زیست خواهد بود.

بهره برداری از کامل ترین زنگخطرآلودگیمحیطزیستدراسلامآباد
تقاطع  غیر هم سطح تبادلی کشور در شیراز

سرپرست شهرداری شیراز گفت: تقاطع چندسطحی مدافعان سلامت به عنوان 
یکی از کامل ترین تقاطع های غیرهمســطح تبادلی کشور است.به گزارش مهر، 
سعید مصفا در مراسم افتتاح تقاطع چند سطحی مدافعان سلامت افزود: پروژه 
تقاطع غیر هم سطح مدافعان سلامت با یک پل چپگرد، یک پل دوربرگردان و 
یک زیرگذر ضمن تبادل و ایمن ســازی ترافیک بین بولوار احمد بن موسی)ع( 
و بولــوار رحمت، یک رینگ جدید ترافیکی ایجاد می کند.به گفته وی؛ تکمیل 
حلقه ترافیکی شــمال-جنوب شــیراز از طریق زیرگذر تقاطع چند ســطحی 
مدافعان ســلامت شــیراز امکان پذیر شــده و حلقه ترافیکی جنوب به غرب از 
طریق پل چپگرد ایجاد می شود.سرپرست شــهرداری شیراز بیان کرد: اهداف 
لوپ غربی ساخته نشــده پل غدیر با ساخت دوربرگردان غیر هم سطح تقاطع 
چند ســطحی مدافعان سلامت، تأمین و دسترسی ایمن به شرق بلوار مدرس، 
میدان الله، فرودگاه شــیراز و … تأمین می شود.مصفا تصریح کرد: ایمن سازی 
بولوار ســرداران و بولوار رحمت، و روان سازی ترافیک با حذف دوربرگردان های 
همسطح از دیگر اهداف این تقاطع بوده است.سرپرست شهرداری شیراز با بیان 
اینکه تمامی جهت های ترافیکی در تقاطع بولوار رحمت و بولوار احمد بن موسی 
)ع( با افتتاح تقاطع چند ســطحی مدافعان ســلامت دیده شده، تصریح کرد: 
پیش بینی ساخت این پروژه ۳۶ ماه بوده که طی ۲۲ ماه به اتمام رسیده است.

وی با بیان اینکه پیشــرفت فیزیکی این پروژه در ۹ ماه اخیر بیش از ۵۰ درصد 
بوده اســت، گفت: تقاطع غیر هم سطح مدافعان سلامت ۱۴ ماه زودتر از موعد 

آماده بهره برداری شد.

احیای تالاب پریشان با استفاده از سد نرگسی
 ۱۰ سال طول می کشد

فرماندار کازرون گفت: چنانچه ســالیانه ۱۲ میلیون مترمکعب آب هم از ســد 
نرگسی به تالاب پریشان منتقل شود یک مدت زمان ۱۰ ساله طول می کشد که 
تالاب احیا شود.به گزارش خبرنگار مهر، محمد علی بخرد گفت: برای نخستین 
بار در کازرون طرح آسانسور شیب رو در تنگ چوگان انجام می شود و با اجرای 
این طرح گردشــگران از پاییــن به ارتفاع ۹۵۰ متر تا دهانه غار که مجســمه 
شاپور قرار دارد منتقل می شــوند.وی تصریح کرد: طرح اجرای آسانسور شیب 
رو با هدف انتقال گردشــگران علاقه مند به بازدید از غار شــاپور و مجســمه 
شاپور که در دهانه غار قرار دارد که با سرمایه گذاری بخش خصوصی به زودی 
آغاز می شود.فرماندار کازرون ادامه داد: ۱۰۳ میلیارد تومان اعتبار به شهرستان 
کازرون اختصاص یافته که نســبت به ســال گذشته افزایش ۲۴ درصدی دارد. 
بخــرد ادامه داد: ۱۱ طرح مطالعاتی از جمله احداث ســد چروم در بخش های 
خشــت و کنار تخته انجام گرفته که با اجرای سه طرح مطالعه دیگر مطالعات 
ســد به پایان می رســد.فرماندار ویژه کازرون در بخش دیگری از سخنان خود 
در خصوص راهکارهایی برای دریاچه پریشــان نیز گفت: چنانچه ســالیانه ۱۲ 
میلیون مترمکعب آب هم از سد نرگسی به تالاب پریشان منتقل شود یک مدت 
زمان ۱۰ ســاله طول می کشد تالاب احیا شــود اما با مهار چاه های غیرمجاز و 
صنعتی سازی با هدف تأمین معیشت ساکنین حاشیه پریشان می توان به احیای 

تالاب پریشان زودتر کمک کرد.

۲۰ پروژه آبرسانی با اعتباری افزون بر
 ۴۷۵ میلیارد ریال در قم به بهره برداری می رسد

مدیرعامل شــرکت آب و فاضلاب استان قم از بهره برداری۲۰ پروژه آبرسانی در 
بخش های شهری و روســتایی با اعتباری افزون بر ۴۷۵ میلیارد ریال در هفته 
دولت خبر داد.مهندس حســن بختیاری گفت: این هفته فرصت مناسبی برای 
تبیین بخشــی از تلاش های نظام در خدمت رســانی به مردم است.وی با اشاره 
اقدامات انجام شــده در راستای آبرســانی به مناطق استان اظهار کرد: با وجود 
کمبود در اســتان به ویژه در ماه های اخیر تمام سعی خود را با اقدامات فنی و 
مهندســی به کار بستیم تا با کمترین مشکل در زمینه آبرسانی به مردم شریف 
اســتان مواجه شــویم.مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب اســتان قم در ادامه به 
تشریح برخی از پروژه های آبرسانی شهری قابل بهره برداری در هفته دولت اشاره 
و تصریح کرد: اصلاح و رفع نشتی سربندهای خط  انتقال ۱۵ خرداد، جا به جایی 
و حفر دو چاه جدید، جا به جایی و حفر یک چاه جدید در داخل شهر و بهسازی 
۴ حلقه چاه قدیمی از جمله این پروژه ها است.وی تعویض شیرآلات خط انتقال، 
احداث مترمکعبی مخزن  ۵۰۰ و کیلومتر خط انتقال  شــهر دستجرد و اصلاح 
و توسعه شبکه آبرسانی شهرهای قنوات، جعفریه، سلفچگان و کهک را از دیگر 
پروژه های قابل بهره برداری در هفته دولت برشــمرد و یادآور شد: طرح اصلاح 
شــبکه آبرسانی شهر کهک در راستای کاهش هدر رفت آب از دیگر پروژه های 
مؤثر بوده به اجرا رسیده است.بختیاری در ادامه به پروژه های آبرسانی روستایی 
قابل افتتاح در هفته دولت اشــاره و خــط انتقال مجتمع قمرود، مخزن ۱۰۰۰ 
مترمکعبی قمرود و خط انتقال روستای تیره را از جمله این پروژه ها اعلام کرد.

اخبار کوتاه

 رئیس ســازمان ثبت اسناد و املاک کشور از صدور ســند کاداستری برای ۱۳ 
جزیره استان هرمزگان خبر داد.به گزارش خبرگزاری مهر، حسن بابایی در دیدار 
با نماینده ولی فقیه در هرمزگان ضمن ابلاغ ســلام ریاســت قوه قضائیه اظهار 
داشــت: خوشبختانه با حضور مدیران جهادی مثل رئیس کل دادگستری استان 
هرمزگان مسیر تحول در دستگاه قضائی با سرعت طی می شود و خوشبختانه در 
سایه حمایت های نماینده ولی فقیه در استان اقدامات انجام شده به موفقیت های 
قابل توجهی منجر شده اســت.وی از صدور سند کاداستری برای سیزده جزیره 
استان هرمزگان خبر داد و اظهار داشت: با اختصاص اعتبار ویژه برای تکمیل طرح 
کاداســتر اراضی کشاورزی در اســتان هرمزگان امیدواریم تا پایان امسال جشن 
تکمیل حدنگاری اراضی کشاورزی در استان هرمزگان را برگزار کنیم.رئیس کل 
دادگستری هرمزگان نیز ضمن ابراز خرســندی از دیدار با نماینده ولی فقیه در 
استان اظهار داشت: خوشبختانه برای صد در صد از اراضی ملی استان هرمزگان 

سند کاداستری صادر شده است.
مجتبی قهرمانی در ادامه افزود: با توجه به منویات رهبر معظم انقلاب اسلامی در 

دیدار اخیر با مسئولان قضائی کشور مبنی بر لزوم به نتیجه رساندن قانون کاداستر 
برای جلوگیری از تضییع حقوق عامه و پیشگیری از زمین خواری ها و کوه خواری ها 
و دیگری اراضی ملی، اقدامات ویژه ای در دســتگاه قضائی استان هرمزگان انجام 
شده است.وی تصریح کرد: با انجام این اقدامات ویژه در استان هرمزگان و با مراجعه 
مسئولان ثبتی برای دریافت درخواست مردم برای تثبیت اراضی کشاورزی شأن، 
این درخواســت ها که در پانزده ماه گذشته حدود ۵۰۰ عدد بوده است به یکباره 
طی پانزده روز به بیش از ۱۸ هزار عدد افزایش یافته اســت.نماینده ولی فقیه در 
استان هرمزگان نیز در این دیدار، ضمن تجلیل از موفقیت های دادگستری استان 
هرمزگان در عرصه خدمت رســانی به مردم ، بازدیدهای منظم و حضور به موقع 
رئیس کل دادگســتری استان در صحنه های مختلف و ایجاد یک فضای مناسب 
در سطح استان را امید بخش دانست و خاطرنشان ساخت: اقدام ابتکاری دستگاه 
قضائی اســتان و حضور میدانی قضات برجســته از جمله کارهای فاخر دستگاه 
قضائی اســت.حجت الاسلام محمد عبادی زاده تصریح کرد: ما در برخی محلات 
قدیمی و حاشیه ای شهر بندرعباس با مشکلات دیرینه ای در مسئله صدور اسناد 

مالکیت ساکنین مواجه بوده ایم که خوشبختانه بخش قابل توجهی از این مشکلات 
با ورود دستگاه قضائی ساماندهی شده است.لزوم ایجاد توازن در جذب سردفتران 
اسناد رسمی و ایجاد رشته های دانشگاهی با توجه به نیاز کشور از جمله موارد مورد 

تأکید از سوی نماینده ولی فقیه در استان هرمزگان در این دیدار بود.

بی اعتنایی شورا و شهرداری گرگان در عدم اجرای دستور 
صریح اســتاندار مبنی بر اصلاح مصوبــه افزایش عوارض 
ســاختمانی، ورود جدی نهادهای نظارتــی به این تخلف 
آشــکار را ضروری کرده اســت.به گــزارش مهر، چگونگی 
مدیریت شهری در گرگان به مقوله ای شگرف تبدیل شده و 
متولیان اداره شهر، طی یک سال اخیر با اتخاذ رویکردها و 
تدابیری تقریباً منحصربه فرد، صنعت ساختمان را در شرایط 
بغرنجی قرار داده اند.با آنکه با روی کار آمدن دولت سیزدهم 
مقوله تولید مســکن به عنوان یکــی از مطالبات بر زمین 
مانده مردم طی هشت گذشته در دستور کار مدیران ارشد 
اجرایی کشور قرار گرفت اما تصویب لایحه افزایش عوارض 
ســاختمانی در گرگان، به طور کاملًا آشــکار در برابر این 
رویکرد ملی ایستاد. همه نهادهای دخیل از جمله سیستم 
بانکی، مجلس و وزارتخانه های مختلف بسیج شدند تا زمینه 
تحقق شــعار را تسهیل کنند اما شرایط در گرگان متفاوت 
است؛ مدیران شهرداری گرگان به بهانه خلق منابع درآمدی 
پایدار نرخ عوارض ساختمانی را تا ۶۰۰ درصد افزایش دادند 
و این موضوع هنگامی جالب تر می شود که همراهی بی قید و 
شرط اکثریت اعضای شورای شهر در این مسیر اتفاق افتاد.
پس از انتقادات فــراوان به این رویه نامتعارف در مجموعه 
مدیریت شــهری گرگان، تصمیم بر آن گرفته شد تا با ارائه 
لایحه جدید، اعمال افزایش نرخ عوارض ســاختمانی برای 
چنــد ماه متوقف و اجرای آن بــه تاخیر بیفتد تا اندکی از 
ســر و صدا و انتقادات کاسته شود.استاندار گلستان هم به 
عنوان بالاترین مقام اجرایی اســتان در چند جلسه متوالی 
در شورای مسکن استان به صورت مستقیم و غیرمستقیم 
خطاب به شهردار و مدیران شهری خواستار حذف و اصلاح 
این مصوبه شد اما اعضای شورای شهر و شهردار گرگان بی 
اعتنا به این مسأله تاکنون لایحه ای برای اصلاح نفرستادند.
در حــال حاضر هم لایحه تعویق اجرای مصوبه به روزهای 

پایانی مهلت قانونی خود رســیده اما سرنوشــت نهایی آن 
مشــخص نیســت و این امــر ســردرگمی تولیدکنندگان 

ساختمان را در پی داشته است.
اعضای شورای شهر گاه و بیگاه در گفتگوها و نطق های خود 
خواستار حذف لایحه افزایش عوارض می شوند اما در عمل 
هیچ اتفاقی نمی افتد و نمی دانند که قرار اســت چه بشود! 
اگر مصوبه مطلوب اســت باید اجرا شود و توقف ماهانه آن 
توجیه ناپذیر است و اگر هم لایحه افزایش عوارض برخلاف 
منافع شهر است باید یکباره آن را حذف کنند.اما استاندار 
گلســتان در خصوص افزایش عوارض شــهری گرگان به 
خبرنــگار مهر گفته بود: این لایحــه در دقیقه ۹۰ تصویب 
شــده و با فشار روانی در کمیته مربوطه کار را جلو برده اند. 
علی محمد زنگانه افزود: مقرر شده بود که این لایحه مجدد 
بازنگری شود زیرا بســیاری از تولیدکنندگان ساختمان و 
فعالان این بخش تحت تاثیر این مصوبه قرار گرفته و ضرر و 
زیان بالایی را متحمل شده اند.وی تأکید کرد: انبوه سازان و 
فعالان صنعت ساختمان نسبت به این امر نقد جدی داشته 
و طبق قانون بــا آن برخورد خواهیم کرد.وی ادامه داد: در 
مواجهه با تخلفات شهرداری و شورای شهر، مرجع رسیدگی 
در استانداری داریم و نمی خواهیم کار به آنجا کشیده شود.
یک فعال صنعت ساختمان هم در این خصوص به خبرنگار 
مهر گفت: طبق مصوبه شــورای مسکن استان، شهرداری 
گرگان باید لایحه عوارضی را اصلاح کند اما هم اکنون هیچ 
اراده ای برای تغییر عوارض ســاختمانی وجود ندارد.حمید 
محبی افزود: علی رغم اینکه ما تحلیل های کارشناسانه خود 
را به شــهرداری اعلام و وعده هایی داده شــده اما شهردار 
گرگان تمایلی برای تغییر این مصوبه ندارد.وی تصریح کرد: 
با اعضای شــورا نشست هایی برگزار شده و آنها بیان کردند 
»ما موافق این تغییرات هستیم زیرا بر درآمدزایی شهرداری 
تأثیرگذار بوده اســت« امــا علی رغــم تمامی مذاکرات و 

صحبت ها و تأکید استاندار هیچ اراده ای برای اعمال تغییر 
از سمت شهرداری نمی بینیم.محبی عنوان کرد: به همین 
دلیل بسیاری از تولیدکنندگان ساختمان دست نگه داشته 
و منتظر هستند تا ببینند سرانجام این مسئله چه می شود.
این فعال صنعت ســاختمان گفت: ما برای افزایش عوارض 
مستندسازی کرده و مصداقی در تمام محلات مختلف شهر 
عوارض را بررســی کرده ایم و در برخی از محلات به عنوان 
مثال در منطقه پارتیان سال گذشته کل عوارض حدود ۵۴ 
میلیــون تومان بوده که هم اکنون به بیش از ۳۴۴ میلیون 
تومان رســیده یا در منطقه کمربندی حدود ۱۸۱ میلیون 
تومان بوده که ســال جاری به ۷۷۶ میلیون تومان رسیده 
و در برخی از نقاط افزایش چهار تا ۶ برابری داشــته است.
محبی افزود: در جلســه شورای مسکن هم خود استاندارد 
تاکید داشــت که شهرداری باید دفترچه عوارضی را اصلاح 
کند اما علی رغم اینکه شــورای مســکن بالاترین نهاد در 
زمینه مسکن اســت به این مصوبه بی توجهی شده است.
وی بیــان کرد: ضمانت اجرایی این مصوبات چیســت چرا 
اگر این مصوبات اجرایی نمی شــود برای آن هزینه و زمان 

صرف می شود؟
عضو جامعه مهندســی گلســتان هم با اشــاره به افزایش 
عوارض شــهری در گرگان به خبرنگار مهر، گفت: انتخاب 
این مسیر ســبب کاهش ساخت و سازها و تورم شده و در 
بازار مسکن رکود ایجاد کرده است.علیرضا محمدنژاد افزود: 
افزایش عوارض نقش بسزایی در قیمت تمام شده ساختمان 
داشته و این مســئله را در جلساتی با اعضای شورای شهر 
مطرح کردیم.وی از ارائه ۲۰ صفحه کارشناسی شده و بیان 
پیامدهــا و عواقب افزایش عوارض قبــل از تصویب لایحه 
عوارضی گرگان خبر داد و گفت: متاســفانه اعضای شورای 
شــهر به این مطالب کارشناسی شده توجهی نکردند و این 
لایحه تصویب شــد.محمدنژاد تصریح کرد: افزایش عوارض 

باید مطابق با تورم اعلامی توســط مراجع ذیصلاح باشد که 
این رقم در ســال گذشــته ۴۳ درصد بوده ولی ما شــاهد 
این هســتیم که تا ۳۰۰ الــی ۴۰۰ درصد افزایش عوارض 
در محــلات مختلف گرگان اتفاق افتــاده که خلاف قانون 
اســت.وی گفت: مقرر شده در چند روز آینده جلسه ای در 
دادگســتری برای بررسی این مسئله برگزار شود و اعضای 
شــورای شــهر هم حاضر به تغییر این مصوبه هستند اما 
راهکار ارائه نمی شــود.عضو شورای اسلامی شهر گرگان هم 
در این خصــوص به خبرنگار مهر گفــت: افزایش عوارض 
مسکن در شــهرداری با سیاست های کلی کشور در بخش 
مسکن در تضاد بوده و موجب رکود صنعت ساختمان شده 
است.حجت مقســم افزود: تغییر ضرایب مربوط به تعیین 
نرخ عوارض ساخت مســکن در گرگان، رویه ای نادرست و 
برخــلاف عزم و اراده کلان حاکمیت اســت.وی بیان کرد: 
ســخت گیری های غیرمتعارف و وضع عوارض چند برابری 
موجب خروج ســرمایه گذاران از بخش مسکن شده است.
مقسم گفت: بر اســاس مباحث مطروحه از سوی مدیران 
شــهرداری گرگان، مقرر اســت نرخ عوارض ساختمان در 
گرگان اصلاح شود و تاخیر در این موضوع خسارت زا است.
وی بیان کرد: درآمد ناشــی از صدور پروانه های ساختمانی 
یکی از منابع درآمدی شــهرداری گرگان اســت که باید با 
ترسیم یک مدل برد- برد در اصلاح عوارض، ضمن حمایت 
از سرمایه گذاران مسکن منابع درآمدی شهرداری هم پایدار 
بماند.به گزارش خبرنگار مهر، به نظر می رسد، حل چالش 
عوارض شهری در گرگان در این بازه زمانی دیگر با پیغام و 
دستور شفاهی مدیران بالادستی میسر نمی شود و با توجه 
بــه اینکه طبق قانون افزایش عــوارض باید مطابق با تورم 
افزایش یابد، این رویه شهرداری خلاف بوده و ضرورت دارد 
تا نهادهای نظارتی، دلایل و چرایی پافشاری مدیران شهری 

در اجرای یک رویکرد اشتباه و غیرقانونی را پیگیری کند.

۱۳ جزیره در هرمزگان سند دار شد

اصرار بر مصوبه غلط ادامه دارد

شـهرداری گرگان در برابر قانون

رئیس کل موزه ملی ایران و سرپرست طرح مرحله سوم بازنگری سیلک از کشف 
بقایای یک خانه مسکونی مربوط به هزاره چهارم پیش از میلاد در تپه های سیلک 
کاشــان خبر داد.جبرئیل نوکنده در گفت و گو با خبرنگار مهر با اشــاره به انجام 
مرحله سوم بازنگری در تپه های جهانی سیلک کاشان اظهار داشت: این مرحله از 
کاوش ها با همکاری جواد حسین زاده مدیر پایگاه پژوهشی تپه های سیلک و علی 
مولودی باستان شــناس در حال اجرا است.وی با بیان اینکه در بخش مسکونی 
تپه های جهانی سیلک کمتر تاکنون پژوهش شده بود، ابراز داشت: البته در سال 

۱۳۸۲ فعالیت های انجام شده بود که نیمه کاره رها شده بود.
سرپرست طرح مرحله سوم بازنگری تپه های جهانی سیلک با اشاره به اینکه یکی 
از نقاط اصلی بازدید گردشــگران در تپه های جنوبی سیلک وجود دارد، تصریح 
کرد: ســیلک یک میراث جهانی است و پژوهش های آن هم باید جهانی باشد از 
این رو مقداری از آزمایش های مربوط به این پژوهش ها با همکاری پژوهشگران از 
سراسر دنیا اجرا می شود.وی با اشاره به اینکه مرحله اول کاوش و بازنگری تپه های 
سیلک در بین سال های ۸۰ تا ۸۵ با سرپرستی مرحوم صادق ملک شهمیرزادی و 
مرحله دوم طی سال های ۸۷ و ۸۸ با سرپرستی حسن فاضلی بود، تاکید کرد: در 
حال حاضر مرحله سوم این کاوش ها در تپه های جنوبی در فضای کارگاهی حدود 
هشت در پنج متر در حال اجرا است.نوکنده افزود: در این مرحله از کاوش ها و در 

همین ابتدای کار بقایای یک منزل مسکونی مربوط به هزاره چهارم پیش از میلاد 
در تپه های جهانی ســیلک کاشان کشف شــد که فعلًا خیلی فرسوده است.وی 
تاکید کرد: در مراحل بعدی کاوش و طی روزهای آینده ســراغ لایه های پایین تر 
تپه های جنوبی ســیلک می رویم که احتمالاً مربوط به پنج هزار و ۵۰۰ تا شش 

هزار سال پیش است.

کشف بقایای خانه مسکونی دوره هزاره چهارم پیش از میلاد درتپه های سیلک

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی

برابر رای شماره ۱۴۰۱۶۰۳۰۶۲۷۱۰۰۰۲۳۷ هیات موضوع قانون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه 
ثبت ملک مشهد منطقه پنج تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای محمدعلی 
شهپری فاز فرزند محمد در ۱/۵ دانگ مشاع از ششدانگ یک قطعه زمین مزروعی 
به مساحت ۲۵۵۶۰/۸۶ مترمربع قســمتی از پلاک ۱۲۲ اصلی بخش ۹ واقع در 
جاده کلات روستای جهیزیه خونه خریداری از مالک رسمی آقای عطااله بنی احمد 
محرز گردیده اســت. لذا به منظور اطــلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۵ 
روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی 
اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دوماه اعتراض 
خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم 
اعتراض، دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است درصورت 
انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادرخواهد 

شد. م الف: 241
تاریخ انتشار نوبت اول: 1401/06/05
تاریخ انتشار نوبت دوم: 1401/06/20

بشیر پاشائی - رئیس ثبت اسناد و املاک منطقه 5 مشهد

 

آگهيتجدیدمزایدهعموميشماره1401-3
نوبتدوم

 شــركت شهرک هاي صنعتي كرمانشــاه در نظر دارد برابر مجوز کمیســیون ماده ۲ ســازمان امور اقتصادي و دارایي اســتان به شماره 
۰۰۰۲-۰۱-۵۶ مورخ 1401/03/01 تعداد یک دستگاه خودرو  وانت مزدا دو کابین تیپ ۲۰۰۰  را به شرح ذیل با جزییات مندرج در اسناد مزایده 
و بهره گیري از ســامانه تدارکات الکترونیکي دولت )www.setsdiran.ir( از طریق مزایده عمومي با شماره 10010001115000003 به صورت 
الکترونیک به فروش رســاند. لذا از کلیه متقاضیان محترم که داراي مجوز خرید خودروهاي فرســوده و اسقاط هستند دعوت به عمل مي آید از 
ســاعت 14:30 روز چهارشــنبه مورخ 1401/06/02 )زمان انتشار در سایت(، تا ساعت 14:30 روز چهارشنبه مورخ 1401/06/12 )مهلت دریافت 
اسناد( اسناد مزایده را از طریق سامانه تدارکات الکترونیکي دولت دریافت نمایند. ضمناً زمان بازدید هم زمان با تاریخ انتشار و دریافت اسناد در 

سامانه تدارکات الکترونیکي دولت به استثناي روزهاي تعطیل از ساعت ۰۷:۳۰ تا ۱۴:۳۰ مي باشد.
تضمین شرکت در مزایده خودرو وانت مزدا دو کابین تیپ ۲۰۰۰ مبلغ 115/000/000 ریال )یکصد و پانزده  میلیون ریال( مي باشد که طبق آئین 
نامه تضمین براي معاملات دولتي به دو صورت ضمانتنامه بانکي یا واریز وجه به حساب شماره 4001102806370916 بانک مرکزي ج.ا.ا بنام 
سپرده شرکت شهرک هاي صنعتي کرمانشاه قابل ارائه مي باشد، برابر مبلغ مندرج در این آگهي و اسناد مزایده بر حسب تقاضا تهیه و ارائه گردد.
آخرین مهلت ارسال اسناد مزایده رأس ساعت ۱۴:۳۰ روز سه شنبه 1401/06/22 و تاریخ بازگشایي پیشنهاد قیمت: ساعت ۱۰:۰۰ روز چهارشنبه 

1401/06/23 مي باشد. ضمناً شماره 08338246100 در ساعت اداري پاسخگوي متقاضیان محترم خواهد بود.

توضیحاتشهرستان مالكشماره موتورشماره شاسيمدلشماره انتظامينوع خودروردیف

1
وانت مزدا دوكابین 

تیپ2000یشمي 
كرمانشاه19138383NDPE0003712486025958-183الف11متالیك

شركت شهرک هاي صنعتي كرمانشاه

شركت شهرک هاي صنعتي كرمانشاه )سهامی خاص(


